
Jegyzőkönyv 

Az FTSK EXCELSIOR Sportegyesület 

2014. március 12-i közgyűléséről 

Helyszín: Budapest, Xl.ker. Mészöly utca 1. 

Időpont: 2014. március 12. 19.00 óra (határozatképtelen) 

Jelen megismételt közgyűlés időpontja: 2014. március 12. 20.00 óra (a megjelent tagok számára 

tekintet nélkül határozatképes) 

Nemes Zoltán, az FTSK EXCELSIOR Sportegyesület (a továbbiakban: „Egyesület") leköszönő elnöke 

üdvözli a megjelenteket és javasolja, hogy az alábbi személyek kerüljenek megválasztásra a 

közgyűlés tisztviselői ként: 

Mészáros Csaba - a közgyűlés levezető elnöke 

Lázár István - jegyzőkönyv hitelesítő tag 

Kállai Anna - jegyzőkönyvvezető 

Szavazatszámlálók: Vásárhelyi Nóra, Kocsis Dávid 

A közgyűlés fenti tisztségviselőit a közgyűlés egyhangúlag megválasztotta 1/2014.03.12-
határozatával. 

Ezután Mészáros Csaba előszót mond az alábbiak szerint „Azért hívtuk össze a közgyűlést, mert 

május 20-ig össze kell hívni. Mivel a jelenlegi klubhelyiségünknek nem tudjuk kigazdálkodni a 

költségeit, ezért a vezetőség új lehetőségek után nézett és a Monkey Boulder tűnt a legjobb 

választásnak. Erről kell döntenie a közgyűlésnek. Ezen kívül fontos még Nemes Zoltán lemondása, az 

új elnökség megválasztása." 

Ezek után a közgyűlés rátér a napirendi pontok megtárgyalására: 

1. napirendi pont: Egyesületi beszámoló a 2013. évről Nemes Zoltán Az egyesület gazdálkodása. 

Összefoglaló az 2009-2013 évek időszakáról. Közhasznúsági jelentés 2013. 

Nemes Zoltán leköszönő elnök megtartja éves beszámolóját az egyesület gazdálkodásáról. 

2013-as taglétszám: 178 fő (tagok- a tanfolyamosokból, valamint vezetőségi döntés alapján „külsős" 

mászók) 

A jelenlegi Excelsior törzsét az oktatók adják (ld slide show); személyük megkérdőjelezhetetlen és 

nagyon értékes. 

Közhasznúsági jelentés - pénzügyi beszámoló; csak röviden. 

Eredményes volt, az eredmények az asztalokon lévő jelentésekben olvashatóak. Ezeket a 

közgyűlésnek el kell fogadnia. (Ld slide show - mérlegfőösszeg, egyéb részletek) 

Szabady Péter elmondja, hogy nem volt elég ideje ill. elolvasni a jelentést, ill. tudomása sem, hogy az 

ki lenne függesztve a faliújságon. 

Felvetés: szavazatok: ellene, mellette, tartózkodik. Aki nem olvasta el, tartózkodjon. 
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Bevételek/kiadások alakulása 2008-tól: Az utolsó 2 évben működött a klub nyereségesen, ezt 

szigorúbb költségvetéssel sikerült elérni. 

SZJA 1%ok felajánlásából származó bevételek alakulása 2002-től. 2008-ban kiugró az összeg, akkor 

valaki gyűjtötte nekünk az 1%okat. Köszönjük mindenkinek a felajánlást. 

A szavazás eredménye: 

27 elfogadta, 20 tartózkodott, tehát a leköszönő elnök beszámolóját és az egyesület közhasznúsági 

jelentését az egyesület közgyűlése elfogadta 2/2014.03.12- határozatával. 

Nemes Zoltán ezután folytatja beszédét: Munkák az Excelsior életében, tevékenysége 

Szponzorációk 

Pályázatok írása 

Kapcsolattartás más klubokkal 

ld slide show 

A slide-on látszik, hogy mely lemondások vannak elfogadva (Geyer Attila) s mely lemondások 

nincsenek elfogadva. Ezeket most el kellene fogadni. 

A közgyűlés többsége támogatja az erről való rendkívüli szavazást, és a lemondásokat külön 

határozattal elfogadja: 

Csányi Károly (2 tartózkodás, 45 igen, 0 nem - 3/2014.03.12- határozat), Mécs László (tartózkodás: 
6, 42 igen, 0 nem - 4/2014.03.12- határozat), és Nemes Zoltán (47 igen, 0 tartózkodás, 0 nem -

5/2014.03.12- határozat) 

Ezután a leköszönő elnök javaslatot tesz vezetőségi tagok személyére, jelöltjei: Tóth Alexandra, 

Buzás Balázs, Harkay Zsolt, Zentai Rudolf, Vainel Gergely Gyula 

Mészáros Csaba javaslatára a közgyűlés ezen személyi kérdésekről a szavazást elhalasztja, hiszen a 6. 

napirendi pont megtárgyalása pont erről szól, és szerencsésebb, ha a vezetőségi tagok . 

megválasztására az elnökválasztás után kerül sor, ekkor majd a tagok is javasolhatnak az új 

vezetőségbe. 

2. napirendi pont: Szakterületi beszámolók (alapfokú sziklamászó tanfolyamok, alpesi 
tanfolyamok, szertár, könyvtár, WEB oldal, OEAV, mászónapló); az egyesület működése és célja, 

elvek és szabályok; Monkey Island boulder klub -ban, klubhelyiség bérlés Excelsior részére. 

Szentendrei út 95. Budapest, 111.ker.; 

Mészáros Csaba - felkéri Lázár Istvánt, hogy beszéljen az egyesület munkájáról; a Monkey Boulderről 

Lázár István: 

István készített egy beszámolót a 2013-ban általa szervezett tanfolyamokról, melyből kiderül, hogy 

kb. 160 fő vett azokon részt. (Köpüskő nagyon népszerű); téli edzések hétvégéken, tavaly 13 idén 20 

alkalom; batizfalvi túra - hó hiányában elmaradt; Tátra és homokköves mászások - nagyon 

sikeresek, idén homokkőre csak 8 fő tud elmenni, már szerveződik a 2015-ös ©; Gáspár Vera 

javasolja hogy más oktatók túráit és tanfolyamait is mutassuk be, Istvánnak ez volt a szándéka; 

Vainel Gyula javasolta, hogy ezt inkább ne a közgyűlésen. 

Az utánpótlás képzés - tanfolyamaink jelenlegi struktúrája. (Az alpesi trad-ra dolgozik.) 



Harkay Zsolt megkérdezi, hogy miért nem szerepel az ábrán a sítúra tanfolyam és a 

gleccsertanfolyam. Lázár István válasza szerint ezek különálló egységként működnek az Excelsiorban. 

A mi struktúránk azonos a magyar hegymászó oktatási rendszerével . 

Mi az Excelsior Sportegyesület célja, hogyan működjön? Szakmai felépítés 

alpesi trad mászás és a mászás összes ága 

utánpótlásképzés (alap+nyári+téliAlpesi) 

titkárság, könyvtár, szertár (szakmai kontroll) 

vezetőségi tagok kiválasztása: vizsgázott hegymászó (cél: 60%; per pill erről nincs adat) 

vezetőség a szakterületek vezetőiből 

A közgyűlés az egyesület legfelsőbb tanácskozó és döntéshozó szerve. 

A vezetőséget a közgyűlés választja, bevonhat a munkába új tagokat a vezetőség, de őket is a 

következő közgyűlés választja. 

Az Excelsior tagok lehetőségei és az egyesületi célok megvalósítása, fejlődés és elismerés az 

Excelsiorban, fejlődési piramis szakmai alapokon. 

(felelősök, oktatók, vezetők kiválasztása) Minden sor egy státusz, melynek teljesítésével lehet lépni a 

következő szintre. 

3 tanfolyam elvégzésének eredménye a vizsgázott hegymászó 

mászás gyakorlása 

részt vesz a -titkár, szertáros, oktató, edző, túravezető- mellett és segít 

társadalmi segítő, alkalmanként tesz az egyesületért 

törzstag - közgyűlés határozattal 

segítő az oktatásban, edzésben, túravezetésben 

kiemelkedő mászások - elismerés és jutalom közgyűlés határozattal 

titkár, szertáros, oktató, edző, túravezető 

szakmai csoportok vezetői: 

titkár, szertáros, oktató, edző, túravezető, a vezetőség 

A jó változat bemutatása (ami nem volt az elmúlt 5 évben), mi legyen jobb: 

• Kommunikáció és információ, együttdolgozás tagjainkkal. 

• Legyenek törzstagok. 

• Legyenek elismerések a sportteljesítményért, a segítő munkáért. 

• Közös túraszervezések, túrák. 

•Legyünk része az MHSSz-nek, vegyünk részt a rendezvényein és vigyük az egyesületünk 

elvárásait, véleményét. 

•Az adók 1%-a fontos! 

Szűcs Jenő megtartja beszámolóját az egyesület új klubhelyiségéről, amely a Monkey Boulder 

mászóterem mellett kerülne kialakításra. „Már korábban kellett volna költözni; nem tartható az, 

hogy a Mészöly utcában maradjunk. Ez sajnálatos, hiszen ezt többen saját kezűleg 

építették/díszítették. Szívünkhöz nőtt ez a hely. Az elmúlt években folyamatosan emelték a díjakat. 

Ezt egyre nehezebb volt kitermelni. Elkezdődött a lehetőségek felmérése: Buzgó Botond felmérte a 

BME-t, abban a reményben, hogy a 11. kerületben tudunk maradni. A kínálkozó 4 lehetőségek egyike 

sem volt megfelelő az egyesület számára. Ezután került képbe a Monkey Boulder, ami 700 m2 

alapterületű, jó közlekedéssel (HÉV, busz, bicikli); látványtervek, személyes bejárás majd a 

tárgyalások alapján úgy tűnik, ez lehet a megoldás. Kedvező bérleti díj és nekünk kialakított 

klubhelység. (Márc 31én a Mészöly utcában megszűnik a bérleti szerződésünk.)" 

Nemes Zoltán közbeszólása: „Az a szándék, hogy a költözés után is megmaradjon ez a hely, hogy 

lehessen ide járni boulderezni" 

Lázár István közbeszólása: „A másik hasonló opció a BME új sportközpontja lett volna. De sajnos nem 

volt megfelelő. A Monkey Boulder viszont: egy előreláthatólag jól működő mászóhely lesz. Ott 
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minden nap este 11-ig mászás lesz, nekünk csütörtökönként lenne ott a klubnapunk. Martincsák 

István {Martin) a vezetője, Gerecse Sportmászó Egyesület tagja, eredményes mászó; a három 

szervezet jól ki tudná egészíteni egymást, akik ott helyet kapnak (Excelsior, Gerecse, Monkey 

Boulder) Havi bér: 60 OOO HUF+ÁFA; emiatt jövőre lehet, h emelni kell a tagdíjat; tartalékainkból 

ugyan fenn tudnánk tartani, de nem akarjuk felélni a tartalékainkat. Nincs külön villanyszámla, más 

számla. Jelenleg a Mészöly utcában 190 OOO HUF fölött van, plusz villanyszámla." 

Mészáros Csaba - a kivetítőn a Monkeyben lévő új klubhelység javasolt elrendezése. Ha ezt 

megszavazzuk, akkor ilyen lesz. 

Mászólehetőség - a Monkeyban drágább lesz, mint itt a Mészöly utcában. 

Nógrádi Mihály - Sok sikert kíván a klubnak, és szeretné a klubnak, az új helységbe felajánlani ezt az 

1920as évekből származó eredeti német jégcsákányt, melyet átad az új vezetőjelöltnek Buzgó 

Botondnak Buzgó Botond megköszöni azt és a közgyűlésen résztvevő tagok megtapsolják Nógrádi 

Mihály ajándékát. Nógrádi úr távozik. SZAVAZÁS: a költözésről az új székhelyre és klubhelyiségbe 

2014. áprilisában 

Ki nem támogatja? 1 

Ki támogatja? 37 

Tartózkodik: 10 

A közgyűlés 6/2014.03.12- határozata szerint tehát az egyesületnek lehetőség szerint 2014. 
áprilisában át kell költöznie a Monkey Boulderbe. 

A vezetőség a szerződéskötés irányába fog lépéseket tenni. 

3. napirendi pont: Alapszabály módosítás 

Mészáros Csaba: Márc 15-tel változik a polgárjogi törvénykönyv; az egyesület működésének 

alapszabályzatát is meg kell változtatni. Csaba javaslata, hogy ezt most napoljuk el, hiszen nem 

tudjuk még a jogi kereteket. 

Süle Ákos ügyvéd, egyesületi tag: A mai napon (2014. március 12.) ezt megtárgyalni idő előtti lenne, 

és ez csak a következő közgyűlésig tudna élni, tehát most nincs értelme. Valamint időre lesz szükség 

ahhoz, hogy az új Ptk-ra át tudjon állni az egyesület. 2016 márc-ra kell átállni, de a következő 

közgyűlésen már hozzá kell igazítani az alapszabályt az új Ptk-hoz. Az új elnök dolga lesz áttérni az új 

struktúrára. A módosításig a régi alapszabállyal tudunk működni. Ugyanakkor mivel székhelyváltozás 

is lesz, emiatt rendkívüli közgyűlésen kell majd az alapszabályunkat módosítani. Tehát akkor most 

halasszuk ezt el. 

1 nem, tartózkodik: 1, igen: 46 

A közgyűlés 7 /2014.03.12- határozata szerint az alapszabály módosítást elhalasztja. 

4. napirendi pont: Egyesület vezető (elnök) megválasztása 

Az új vezetőség - Buzgó Botond rövid személyes bemutatkozása következik. 

Lázár István megkeresésére és Szűcs Jenő és Mészáros Csaba támogatásával szeretné jelöltetni 

magát, bár tudja, hogy mászóként még nem számít tapasztaltnak, de sportolómúltja és más érdemei 

alapján úgy gondolja, sikeresen vihetné a klubot. Fontosnak tartja az alpesi trad mászás. Fontosnak 



1 tartja a közelgő 50. évfordulót. Célja a klub átstrukturálása, taglétszám növelése, anyagi lehetőségek 

kibővítése az expedíciók támogatásához. 

Javaslat az új struktúrára, amely teljes körűen az alapszabály módosítása után lép majd hatályba 

Egyesületi elnök: szakmai fórumokon az egyesület képviselete, ill. sportboltokkal, turistaházakkal, 

valamint más mászószervezetekkel is: Mészáros Csaba 

Egyesületvezető: aki az egyesület felelős döntéseit irányítja, az egyesületet önállóan jegyzi - Buzgó 

Botond 

Sportszakmai vezető: Lázár István 

Alaptanfolyamok felelőse: Szűcs Jenő 

Alpesi tanfolyamok: Mészáros Csaba 

Összevonná a könyvtártat és a szertárat, vezetőre javaslat: Kiss Gábor 

Gazdasági vezető - jelenleg, átmenetileg Buzgó Botond, de nyitott a pozíció, várja a jelentkezőket. 

Javaslatot bárki tehet 

Kommunikációs vezető: Ambrus Petra 

Jogi vezető: Süle Ákos ügyvéd 

Ezzel jön össze a 10 fő (8 szakterületi vezető + 2 projekt vezető, akik fél éves ciklusra projektekre 

lennének behíwa. Buzgó Botond felsorol néhány tagot, akik már a múltban is nagy erőfeszítéseket 

tettek a klub életében és remélhetőleg fognak is, így az említett projekt vezetői pozícióra javasolna 

közülük, úgy mint pi Búzás Balázs, Gólya lstvan, Harkay Zsolt, Kiss Gertrúd, Tóth Alexandra, Vainel 

Gergely Gyula, Vásárhelyi Nóra Zentai Rudolf, Kádas Sándor, ill. Nemes Zoltán. „A lista 

természetesen nem teljes, elnézést kérek, ha valakit kihagytam"). Elképzelése szerint a vezetőség 

bármikor behívhat új vezetőségi tagokat, akik a közgyűlés elfogadása után vezetőségi tagok lesznek. 

A titkos szavazásra az 5. napirendi ponttal közösen került sor. 

5. napirendi pont: Az új vezetőség előterjesztése és megválasztása 

A jelöltek bemutatkozása: 

Mészáros Csaba - idei mászóterv: Nepál, 6000 m fölé. Sok egyéb túra. Több mint 30 éve mászik, több 

mint 20 éve oktat. 

Lázár István - nős, villamosmérnök. 1975 óta mászik, főleg az alpesi trad mászás van a fókuszban. 

Magashegyek, sportutak, egykori magyar válogatott kerettag, kedvencei a hosszú alpesi falak. 12 

évig az egyesület vezetője, a Magyar Hegymászó Kollégium tagja. Ugyanazt képviselné, mint eddig. 

Minőségbiztosítás a mászásban, a túrákon. Sok túrát szeretne továbbra is szervezni, és olyan 

tanfolyamokat, amelyek díjmentesek de fontos szakismeretet adnak. A vezetőségben ezen elvek 

védelmében - a közgyűlésnek erős hatást tulajdonít, ill. szeretné, hogy megvalósulhassanak a feljebb 

már általa említett célok (kommunikáció, törzstagság, elismerések, közös túrák, MHSSz-kapcsolat) 

Szűcs Jenő - alaptanfolyamok vezetője 1985 óta mászik, gyakorlatilag azóta Excelsior tag. '90-es évek 

elejétől oktat. Mindenféle mászást kipróbált, az alpesi trad a szíve csücske. Továbbra is ugyanaz 

lenne a fókusza (alaptanfolyamok)+színvonalemelés, részt vett a Franciao.-ban szervezett 

hegyivezető tanfolyamon. Sok mászóterve van. 



Ambrus Petra - 2012 óta tag, alapfokú sziklamászó tanfolyama és téli alpesi tanfolyama van meg, ez 

utóbbi nagyon tetszett, ebben látja a jövőjét. Közel 12 éve a kommunikáció területén dolgozik 

nagyvállalati szektor, a 2013-as Excelsior-nyílt nap szervezője. 

Kiss Gábor- 5-7 éve a szertár vezetője, a legnagyobb változás tavaly történt, mikor is a szertár teljes 

megújuláson ment keresztül. Ezúton szeretné bejelenteni, hogy lemond szertárvezetői pozíciójáról 

és Harkay Zsoltot szeretné jelölni maga helyett. Így kéri, hogy inkább róla szavazzanak. 

Harkay Zsolt - online grafikus, 2008 óta Excelsior tag, végzett hegymászó és OKJ-s oktató, tavaly óta 

tanfolyamokat szervez, gleccser és sítúra (1 és 3 alkalom). Eddig rengeteget dolgozott a szertáron. 

Most nagyon fontosnak tartja a költözést és a szertár életében is rendet kell rakni (káosz a 

szabályzatban; radikális változások kellenek - a rendes visszaérkezés a bérlők érdeke is). Kell egy új 

szertárprogram is. Megengedné, hogy külsősök is béreljenek - ez jó bevételi forrás, akár ingyenessé 

is teheti a tanfolyamosok számára a bérlést. 

Süle Ákos - jogász. 2005 óta tag. Szereti és élvezi a mászást, és az egyesületet segítené jogi 

munkában. Nagy feladatokat lát, bár még nem kapott bizalmat, így nem látott még mindent. Célja a 

régi szabályzat kigyomlálása, új Ptk-hoz igazítás, adatkezelés korrektsége, online és kommunikációs 

dolgok jogi hátterének biztosítása. 

Buzgó Botond elfogadta a jelölteket. Titkos szavazás következik. 

Szavazás eredménye: 

A közgyűlés 8/2014.03.12-i egyhangú határozata szerint az FTSK Excelsior SE 

önálló képviseleti joggal rendelkező vezető tisztségviselője Buzgó Botond (azzal, hogy 

jelenleg elnök, az új alapszabály rendszerében egyesületvezetői titulust használhatja); 

elnökhelyettese (az új alapszabály rendszerében elnök titulus használatára jogosult) és az 

alpesi oktatásért felelős vezető Mészáros Csaba; 
sportszakmai elnökhelyettese Lázár István; 
alapfokú oktatásért felelős vezetője Szűcs Jenő; 
egyesületi kommunikációért felelős vezetője Ambrus Petra; 

szertárért felelős vezető Harkay Zsolt; 

jogi vezetője Süle Ákos ügyvéd 

a mai naptól számított három év időtartamra. 

A közgyűlés napirendjén egyéb pont nem szerepelt, az Elnök a közgyűlést berekeszti. 

Kelt: Budapest, 2014. március 12. 

Kállai Anna 

jegyzőkönyvvezető 

uJ.ár István 

jegyzőkönyv hitelesítő 

�� 
levezető elnök 
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